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     Białe Błota, dnia 20.05.2021 r. 

BRG.0012.1.5.2021 

 

Protokół  

z posiedzenia 

 Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota  

z dnia 20.05.2021 r. od godz. 14.30 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a  

 

W posiedzeniu uczestniczyli:  

Radni Komisji Budżetu i Finansów: Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów radna Ilona 
Nowakowska, radny Sławomir Ossowski, radna Magdalena Burdanowska, radny Bronisław 
Balcerowski, radna Aleksandra Lubońska, radny Henryk Sykut, radny Krzysztof Michalak, 
radny, Krzysztof Kocikowski, radna Karolina Lachowicz, radny Sławomir Ruge, radna Kamilla 
Grzelak, radna Maria Wolsztyńska oraz Sonia Topolewska Kierownik Referatu Inwestycji 
Urzędu Gminy Białe Błota, Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi, Edukacji i Sportu,  
Grażyna Mączko Prezes Zakładu Wodociągów i Usług Komunalnych Sp. z o.o. , Katarzyna 
Strzygocka-Kowalska Skarbnik. 

Przewodnicząca Komisji powitała zebranych na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady 
Gminy Białe Błota, odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych, przedstawiła 
tematykę posiedzenia komisji: 

1. Projektowanie i budowa dróg gminnych – realizacja i terminy przewidywane do 
realizacji. 

2. Materiały na sesję. 
3. Sprawy bieżące. 

Ad. 1.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych ma pytanie w sprawie tematu posiedzenia. 

Radny Bronisław Balcerowski zauważył, że warto zacząć od tych inwestycji, które przeszły z 

środków niewygasających, niewykończonych inwestycji z zeszłego roku, na jakim etapie one 

są, czy ich terminy są niezagrożone, które inwestycje mają szansę żeby rozpoczęto je w tym 

roku. Kierownik Referatu Inwestycji przedstawiła kilka słów na temat każdej z inwestycji ze 

środków niewygasających w tym: ścieżki pieszo-rowerowej na terenie miejscowości 

Łochowo-Drzewce-Murowaniec -Kruszyn Krajeński, rozbudowa ulicy Zagajnikowej w 

Prądkach, ulicy Farmerskiej, ul. Osiedle w Cielu, budowa ul. Kwiatowej w Kruszynie 

Krajeńskim, projekt budowy ul. Łąkowej w Łochowicach, ul. Czereśniowa w Łochowie, ul. 

Słoneczna w Lisim Ogonie, chodnik wzdłuż ul. Słonecznej w Kruszynie Krajeńskim, projekty: 

ul. Kolibra w Murowańcu, ul. Cukrowej w Białych Błotach, ul. Jaworowej w Zielonce, ul. 

Ptasiej w Murowańcu, ul. Myśliwskiej w Cielu, projekty ZRID ul. Drzewiecka w Drzewcach, 

projekt i budowa ścieżki pieszo-rowerowej w Łochowiczach etap I, budowa utwardzenia 

wraz z kanalizacją deszczową na ul. Diamentowej w Lisim Ogonie, projekt i budowa 

ogrodzenia cmentarza komunalnego w Białych Błotach, projekt budowy sali gimnastycznej 

wraz z łącznikiem komunikacyjnym przy SP w Łochowie, projekty i budowa oświetlenia dróg 

na terenie gminy Białe Błota. Radny Bronisław Balcerowski zwrócił uwagę na ścieżkę z 
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Murowańca do Łochowa, jadąc tam, między ścieżką a szosą powiatową jest rów, wymaga to 

wyrównania i obsiania, pobocze ze strony ulicy powiatowej jest w kilku miejscach 

wyżłobione przez spływającą wodę. Już teraz widać, w których miejscach woda spływa. 

Radny Henryk Sykut wyraził zmartwienie cmentarzem Białobłockim, nie ma wystarczającego 

miejsca na nowe pochówki, cmentarz miał być gotowy na 1 listopada. Kierownik Referatu 

Inwestycji Sonia Topolewska przyznała, że termin listopadowy jest bardzo ważny dla tej 

inwestycji, aby przyspieszyć procedurę zastosowana zostanie dwutorowość działań, które 

pokrótce omówiła. Radny zaproponował, aby wnioskować o przyspieszenie procedury 

wodno-prawnej, Kierownik odpowiedziała, że można się w najbliższym czasie spodziewać 

wydania tego pozwolenia. Radny Sławomir Ruge zapytał odnośnie budowy ul. Wycieczkowej 

w Łochowie, czy ta ulica będzie budowana etapami, czy jest konflikt z wodociągami, czy ten 

termin będzie wydłużony? Kierownik przyznała, że w Zakład Wodociągów w ostatnim 

kwartale roku będzie realizował odcinek magistrali wodociągowej w obrębie ul. Topolowa, 

Letniskowa, Wycieczkowa, Wczasowa, dlatego zadania inwestycyjne w tym obszarze muszą 

zostać skoordynowane z pracami wodociągów. Radny zapytał Prezes Zakładu Wodociągów i 

Usług Komunalnych Grażynę Mączko, w jakim terminie jest przewidziany zakończenie 

inwestycji na tym odcinku. Prezes poinformowała, że spółka nie będzie wykonywała tego 

sama, będzie robił to wykonawca, w kolejnym tygodniu ma zostać ogłoszony przetarg, 

założenia są takie, że we wrześniu będzie wybrany wykonawca, w specyfikacji będzie 

etapowanie robót i wykonanie ich na tym odcinku najpilniej jak się da.   

Głos zabrał radny Sławomir Ossowski, zauważył, że warto by doprecyzować informację 

dotyczącą projektu ul. Ptasiej, że chodzi tylko o ten fragment, który jest prowadzony 

procedurą ZRID. Kierownik potwierdziła.  

Przewodnicząca komisji zadała pytanie, jakie przetargi zostały już przeprowadzone na 

inwestycje drogowe a w związku z tym ile w/w inwestycji ma już wyłonionych wykonawców. 

Kierownik Referatu Inwestycji Urzędu Gminy Białe Błota Sonia Topolewska wymieniła 

przeprowadzone postępowania przetargowe. Radny Stanisław Balcerowski dopytał o ul. 

Wycieczkową i wskazał na problem wysokiego poziomu wód gruntowych po ostatnich 

opadach, na co Pani Kierownik potwierdziła, że te praca związane z posadowieniem nowych 

studni są zaplanowane i było o tym już wiadomo na etapie przygotowania inwestycji. Radna 

Maria Wolsztyńska zadała pytanie dotyczące ul. Bajecznej w Białych Błotach, nie ma 

ogłoszonego przetargu, kolejne pytanie dotyczyło postępu prac ul. Chełmska, Chmielarska, 

Cedrowa. W odpowiedzi Kierownik potwierdziła, że dokumentacja dot. ul. Bajecznej jest 

gotowa i czeka na przekazanie do Referatu Zamówień Publicznych. Pozostałe ulice mają 

termin wykonania do końca maja, rozliczenie nastąpi po odbiorze robót następnie będzie 

wniosek o wypłatę dofinansowania. Radny Henryk Sykut powołując się na opublikowany 

wykaz planów na 2021 rok, wskazał na poszczególne rubryki, zapytał czy prowadzona jest na 

bieżąco aktualizacja postępu prac, jakie zaplanowane zadania z tego wykazu będą 

realizowane. Radny zapytał także o budowę ul. Kwiatowej w Kruszynie Krajeńskim. W 

odpowiedzi usłyszał, że inwestycja jest dwuletnia, finansowanie jest wykazane w WPF, ta 

inwestycja wymaga czasu. Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska podziękowała 

kierownikowi za zestawienie, które otrzymała na Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska oraz podziękowała za obecność na komisji.  
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Ad. 2.  

Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi, Edukacji i Sportu przedstawił uchwałę, która 

została przygotowana na najbliższą sesję: w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Białe Błota, w roku szkolnym 2021/2022. Radny Henryk Sykut przedstawił 

wzrost cen oleju napędowego, etyliny, autogazu. Przewodnicząca zarządziła głosowanie 

wniosku w przedmiocie przyjęcia uchwały. 

Głosy ”za”: Bronisław Balcerowski, Kamila Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Krzysztof Michalak, 

Sławomir Osowski, Sławomira Ruge, Henryk Sykut, Maria Wolsztyńska, Ilona Nowakowska  

Nie głosowała: radna Karolina Lachowicz 

Nieobecni: radna Magdalena Burdanowska 

Uchwała przeszła 9 głosami.  

Przewodnicząca komisji poprosiła Prezes Zakładu Wodociągów i Usług Komunalnych Grażynę 

Mączko o przedstawienie uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Białe Błota w celu przekazania go do 

zaopiniowania organowi regulacyjnemu. Radny Henryk Sykut zauważył, że w ostatnim czasie 

były przypadki uchylenia uchwał przez wojewodę i wyraził swoją opinię. Radny Krzysztof 

Kocikowski, po zapoznaniu się z projektem regulaminu zapytał o kilka kwestii w nim 

zawartych, wspomniał, że pisemnie skieruje swoje wątpliwości do Prezes. W związku z 

brakiem pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały na sesję. 

Swoją obecność zasygnalizowała radna Aleksandra Lubońska (co Przewodnicząca Komisji 

odnotowała wpisując godz. 15:20 na liście głosowań). Głosy ”za”: Bronisław Balcerowski, 

Kamila Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof 

Michalak, Sławomir Osowski, Sławomira Ruge, Henryk Sykut, Maria Wolsztyńska, Ilona 

Nowakowska.  

Nieobecni: radna Magdalena Burdanowska 

Uchwała przeszła 11 głosami.  

Ad. 3.  

Radny Krzysztof Kocikowski pytał, na jakim etapie jest wydanie pozwolenia na wydobycie 

kopalin w Trzcincu, na pisemne zapytanie nie otrzymał odpowiedzi do dnia dzisiejszego. 

Kolejne pytanie dotyczyło terenu po byłych zakładach mięsnych, czy urząd ma wiedzę, na 

jakim etapie są ustalenia, czy będzie tam jakaś inwestycja.  

Do obrad dołączyła radna Magdalena Burdanowska. 

Przewodnicząca zarządziła 5 minut przerwy.  

 

Przewodnicząca poprosiła Panią Skarbnik o przybliżenie Radnym analizy porównawczej 

wybranych obszarów w wykonaniu budżetu w latach 2016-2021. Skarbnik zauważyła, że 

analiza została przygotowana uwzględniając poziom budżetu w latach 2016-2020 na 

podstawie danych z wykonania budżetu, a rok 2021 na podstawie pierwotnego planu 

budżetu. Pani Skarbnik omówiła jak w analizie zostały przedstawione dochody i wydatki, 

wydatki majątkowe, analiza kwoty zadłużenia gminy. Przewodnicząca stwierdziła, że 

dokument będzie udostępniony radnym, tak by każdy z tą analizą mógł się zapoznać. Pani 
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Skarbnik poprosiła aby pytania do niej skierować wcześniej, tak by mogła się przygotować by 

udzielić odpowiedzieć. Radny Henryk Sykut zapytał ile środków własnych w tych 

poszczególnych latach gmina wydawała na inwestycje. Odnosząc się do wyniku budżetu 

2016-2021 Pani Skarbnik zauważyła, że przez te lata gmina wykazywała nadwyżkę przy 

mniejszym stopniu inwestycji, kiedy zwiększyła stopień inwestycji, wtedy należało zaciągnąć 

kredyty i w ten sposób można realizować większą ilość inwestycji. Przewodnicząca 

podziękowała Skarbnik za obecność.  

Na tym zakończono posiedzenie komisji. 

Protokół na podstawie nagrania sporządziła: Katarzyna Lutkowska 

 

 

 

Przewodnicząca Komisji  

     Ilona Nowakowska 

 

 


